
ARTICOL Paul Csavdari

„Iertate îți sunt păcatele”: De ce în public și nu în privat?
Introducere: Întrebări care se ridică din text

Isus spune „Iertate îți sunt păcatele” în public, în mijlocul mulțimii, sub privirile celor care nu cred 
că un om poate avea autoritatea de a ierta. Dar de ce alege să facă aceste declarații în fața tuturor și 
nu în privat, așa cum i-a învățat El pe oameni să se roage? De ce nu spune aceste cuvinte în 
intimitatea unui moment personal? Răspunsul la aceste întrebări este mai adânc decât pare la prima 
vedere și devine evident doar dacă căutăm răspunsul în textul Bibliei.

Ce vrea Isus să arate prin cuvintele Sale?

Isus se adresează unui slăbănog adus de prietenii săi și, înainte de orice altceva, îi spune: 
„Îndrăznește, fiule! Păcatele îți sunt iertate.” (Matei 9:2). Fariseii reacționează imediat, acuzându-L 
de hulă, iar Isus le răspunde: „Dar ca să știți că Fiul Omului are putere pe pământ să ierte 
păcatele...” (Matei 9:6). Această replică este esențială. Nu este doar o vindecare fizică, ci un 
argument și o dovadă oferită celor prezenți. Isus nu spune aceste cuvinte într-un loc ascuns sau doar 
în cercul restrâns al celor care cred deja în El. El se adresează celor care se îndoiesc, celor care 
resping și, prin această declarație publică, face clar că are autoritatea de a ierta păcatele.

Acest „ca să știți” este o chemare directă la credință, nu o provocare gratuită. Isus nu caută să 
stârnească scandal, ci să ofere dovezi clare și convingătoare despre cine este El. Această intenție 
devine și mai evidentă atunci când vedem că aceste cuvinte sunt adresate direct celor care se 
împotrivesc: fariseii și cărturarii. Isus răspunde acuzațiilor de hulă, arătând că declarațiile sale sunt 
susținute de Scriptură.

De ce în public și nu în privat?

Aceeași întrebare apare și în cazul femeii păcătoase din casa lui Simon fariseul. Simon se îndoiește 
dacă Isus este măcar profet, dar Isus alege să declare: „Păcatele ei, care sunt multe, sunt 
iertate.” (Luca 7:47), răspunzând astfel că El este mai mult decât un profet; este Fiul lui Dumnezeu, 
având autoritatea de a ierta chiar și cele mai mari păcate. Simon și ceilalți nu pot concepe că un om 
ar putea face aceasta, dar Isus face clar în fața lor că iertarea nu este o taină ascunsă, ci un act divin 
ce poate fi recunoscut de toți.

Isus răspunde acestor acuzații de hulă într-un mod surprinzător: „Dacă Legea a numit 'dumnezei' pe 
aceia cărora le-a vorbit cuvântul lui Dumnezeu - și Scriptura nu poate fi desființată - cum ziceți voi 
că hulesc Eu, pe care Tatal M-a sfințit și M-a trimis în lume? Și aceasta, pentru că am zis: 'Sunt Fiul 
lui Dumnezeu!'” (Ioan 10:34-36). Isus își justifică declarațiile nu doar prin fapte, precum vindecările 
și minunile, ci și prin argumente scripturale clare, arătând că El acționează în deplină concordanță 
cu Legea și Proorocii.

Un mesaj profetic consemnat pentru veșnicie

Isus știe bine că aceste momente vor fi consemnate și că mesajul va ajunge mult mai departe. În 
Marcu 14:9, El spune: „Adevărat vă spun că oriunde se va propovădui Evanghelia aceasta, în toată 
lumea, se va spune și ce a făcut femeia aceasta.” Isus nu doar vindecă și iartă în acele momente, 
demult, ci creează o moștenire spirituală care este destinată să dăinuie până astăzi.
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Această alegere de a ierta în public și de a declara deschis iertarea păcatelor este o parte integrantă 
din mesajul Său. Isus nu ascunde aceste momente; le scoate în față tocmai pentru ca toată lumea să 
le cunoască și să înțeleagă că iertarea este acum accesibilă oricui, nu prin intermediul ritualurilor, ci 
prin credința în El, Fiul lui Dumnezeu. El își zidește Biserica pe această credință, așa cum spune 
clar: „Tu ești Hristosul, Fiul Dumnezeului celui viu. (…) pe această piatră voi zidi Biserica 
Mea.” (Matei 16:16, 18).

Isus ca Fiul lui Dumnezeu: un argument central în fața acuzațiilor

Isus se confruntă nu doar cu îndoiala, ci și cu rezistența puternică a celor care refuză să creadă că un 
om poate avea o asemenea autoritate. În Ioan 8:40, Isus spune: „Dar acum căutați să Mă omorâți pe 
Mine, un Om care v-am spus adevărul pe care l-am auzit de la Dumnezeu.” Aceasta subliniază că 
Isus se prezintă ca un om trimis de Dumnezeu, cu mult mai mult decât un profet, fiind Fiul Său, care 
are autoritatea de a ierta păcatele. Declarațiile Sale nu sunt hulă, ci mărturii ale adevărului pe care 
Dumnezeu L-a revelat prin El.

Ce semnificație au aceste declarații pentru credința noastră?

Prin aceste cuvinte, Isus stabilește un precedent și oferă o fundație pentru credința mântuitoare. El 
nu doar vindecă, ci își declară autoritatea în mod public, arătând că iertarea păcatelor nu mai este 
ceva obscur și greu de înțeles, ci este accesibilă și directă prin El. Este o chemare deschisă: „Veniți 
la Mine” (Matei 11:28), o invitație care depășește barierele de timp și loc, ajungând la noi, cei de 
astăzi.

Isus nu vorbește doar pentru cei de față, ci pentru toți cei care vor auzi sau citi relatarea despre cele 
întâmplate atunci. A făcut aceste declarații publice pentru că știa că ele vor deveni fundamentul 
credinței în puterea Sa de a ierta. El a avut în vedere nu doar atragerea și mântuirea celor din fața 
Sa, ci și pe noi, cei care astăzi căutăm iertarea păcatelor.

Concluzie: Decizia de a ierta public a fost una cu impact etern

Isus a ales să declare „iertate îți sunt păcatele” nu în taină, ci în public, pentru că scopul său era de a 
dezvălui această putere tuturor, inclusiv celor sceptici. A făcut-o pentru că știa că aceste momente 
vor fi păstrate în Evanghelii și vor deveni parte din mesajul universal al credinței. Această iertare 
publică nu este doar despre cei de față, ci este o invitație deschisă pentru toți cei care caută iertarea 
păcatelor, o chemare clară și accesibilă prin Cel care le-a rostit.
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